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RaadsNieuws
Raad wil plannen voor 
opvang vluchtelingen
Hoe kan Veldhoven helpen bij de opvang van de 
huidige vluchtelingenstroom die Europa en ook Ne
derland overspoelt? Een werkgroep maakt hiervoor 
op korte termijn plannen. Daarmee wil de gemeente 
alvast voorwerk doen voor onder meer huisvesting 
van vluchtelingen en/of statushouders.

De motie over de vluchtelingenproblematiek - op ini
tiatief van D66 ingediend door de drie coalitiepartijen 
en later door alle aanwezige fracties - kreeg steun 
van de hele raad. Indiener Willem Hornman wilde 
niet alleen snel plannen voor opvang klaar hebben, 
maar ook werken aan draagvlak onder de bevolking. 
Peter Saris (VVD) reageerde direct positief en kwam 
met een goed voorbeeld elders in het land. Ook 
Gerard Slegers (CDA) en Jeroen Rooijakkers (PvdA) 
waren positief over de inhoud van de motie, maar

"Samen zorgen voor mensen in nood en een toekomst 
voor de mensen die blijven", aldus de Veldhovense 

gemeenteraad (bij monde van VSA-leider Ab Hofman)

toonden zich verbaasd dat hun fractie niet was be
naderd om de motie mede in te dienen. Hornman 
meldde dat hij vanwege "snelheid van handelen en 
ook bescheidenheid" alleen de andere coalitiefracties 
GBV en VSA had benaderd.

Veldhoven als kartrekker?
Rooijakkers ging nog een stap verder door te sug
gereren dat Veldhoven als grootste gemeente ook 
kartrekker zou kunnen zijn in de Kempen. Die optie 
hield wethouder Hans van de Looij (GBV), die na
mens het college deze motie uitvoert, open. "We 
werken immers ook samen binnen het stedelijk ge
bied en met de Campusgemeenten." Hij beloofde 
om al snel, na de eerste 'ambtelijke verkenningen', 
zijn bevindingen met de raad te delen.

En dat was precies wat de raad wilde horen. "We 
hebben graag een tussentijdse politieke toetsing", 
verduidelijkte Ab Hofman (VSA). En dan ook nog 
liefst op korte termijn. Gerard Jonkers (GBV) vroeg 
zijn partijgenoot zelfs om al een week later een eerste 
'tussenstand' in de raad terug te melden. Die 
beloofde voortvarend aan de slag te gaan 
en wil dat ook zorgvuldig doen: "Geef 
ons even de kans. We willen eerst een 
goed beeld hebben".

Al snel sloten CDA en PvdA zich aan als 
indieners van de motie. Eenmansfrac
tie Samenwerkend Veldhoven was 
afwezig en kon formeel niet mee-

Bedrijven verwachten een gemeente die verbindt 
en contacten legt

ASML en Máxima: geworteld in 
Veldhoven en regio
“Wij vinden het fijn om in Veldhoven te zitten. Er is 
een goede samenwerking met het gemeentebestuur 
en met de regio, we voelen ons prima gesteund in 
onze groeiambitie. Bovendien wonen meer dan 
750 medewerkers naar tevredenheid in Veldhoven."

Deze woorden van ASML, Veldhovens grootste be
drijf en al jaren dé kartrekker van de regionale high 
tech industrie, kwamen uit de mond van Monique 
Mols, verantwoordelijk voor de externe communi
catie. De Veldhovense raad luisterde er naar op de 
beeldvormende raadsavond van 8 september over re
gionale samenwerking. Daarin kwamen ook Máxima 
Medisch Centrum en het innovatieve bedrijf Raxtar 
aan het woord, dat liftsystemen voor hoogbouw 
maakt.

ASML blijkt geworteld in Veldhoven en de Brainport- 
regio. De hightech maakindustrie met haar vele toe
leveranciers vaart er wel bij, maar voor de verkoop 
is Nederland en zelfs Europa nauwelijks van bete
kenis: op een paar procent na gaat de hele afzet naar 

Amerika en Azië. "Grenzen be
staan voor ons niet."

Samen optrekken
Als voorbeeld van de 
goede samenwerking 

met de gemeente Veld
hoven noemde Monique 
Mols de aanpassing vanì

de Kempenbaan en het wandelgebied langs de Kem- 
penbaan, waar dagelijks vele medewerkers ontspan
nen 'lunchwandelen'. Wensen, ja die blijven er altijd 
wel en zijn vooral cultuurbepaald. "Veel Aziatische 
expats vinden dat de winkels hier vroeg dichtgaan. 
Dat zijn ze niet gewend. Onze Koreanen moeten voor 
hun favoriete restaurants een heel eind rijden. Er is te 
weinig Engelstalig theater."

Gerard van Berlo, raad van bestuur MMC, zei in na
volging van ASML dat deze regio een kansrijk 'eco
systeem' biedt voor verdere ontplooiing. Met andere 
woorden: innovatieve bedrijven, hoger onderwijs en 
overheid vormen samen een prima voedingsbodem 
voor en passen bij het profiel van het Máxima, dat op 
zijn terrein een Health Innovation Campus wil stich
ten. Brainport en de gemeente Veldhoven zijn hierin 
faciliterend.

Ook Raxtar-directeur Pascal Matheeuwsen - die met 
trots vertelde dat 'Veldhovense liften' in mega-hoog- 
bouwprojecten in het buitenland zijn gemonteerd, tot 
de Freedom Tower in New York toe - hamerde op het 
belang van partnerships en goed onderwijs. "Arbeid 
is cruciaal en goede medewerkers zijn schaars. Scho
ling, opleiding en goede huisvesting zijn belangrijk, 
en daarin kan de overheid ons helpen."

'Burger moet zich gelukkig voelen'
Voor de gemeenteraad, die eind november debat
teert over regionale samenwerking, bood de avond

gemeenteVeldhoven
Het belangrijkste onderwerp van de raadsvergadering 
werd op 15 september ter plekke op de agenda gezet: 
een oproep om te helpen bij de opvang van mensen die 
hun land ontvluchtten. Op 8 september liet de raad zich 
door drie bedrijven informeren over wat zij verwachten 
van de overheid; dit met het oog op de discussie over 
samenwerking die eind november op de agenda staat. 
Met 'Raadsnieuws' heeft de gemeenteraad van Veld
hoven een eigen medium. De artikelen bevatten geen 
letterlijk verslag, maar een impressie van de raadsverga
dering. Ze zijn geschreven door een onafhankelijk jour
nalist in opdracht van de gemeente.

doen, maar de positieve intentie van deze fractie was 
duidelijk. Alleen bij de VVD waren er even aarzelin
gen. Fractieleider Peter Saris. "Ik heb begrepen dat 
het COA alle opvangkosten voor zijn rekening neemt. 
Dat is een pluspunt voor een armlastige gemeente als 
de onze." Met het 'ja' van de VVD werd het verzoek 
om plannen te maken voor de opvang van vluchtelin
gen en/of statushouders (mensen die mogen blijven) 
een eensgezinde actie van de Veldhovense gemeen
teraad.
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VVD op de bres voor 
jonge ondernemers
Het was een moedige poging van VVD-raadslid 
Daan de Kort om jeugdig ondernemerschap te 
stimuleren. Met een amendement wilde hij een arti
kel in de APV schrappen, waarin de burgemeester 
een vergunning weigert aan jongeren onder de 21 
die een horecazaak zónder alcoholische dranken 
willen beginnen.

De Kort - zelf begin twintig - betreurde het dat Veld
hoven de lat om een lunchroom of snackbar te begin
nen, hoger legt dan enkele omringende gemeenten. 
"We moeten jonge ondernemers het vertrouwen 
geven. Als ze dat schaden, heeft de burgemeester 
voldoende instrumenten om in te grijpen." Burge
meester Jack Mikkers vond het echter onverstandig 
om uitzonderingen te maken. "In elke snackbar of 
eethuis worden blikjes bier verkocht. Het is ronduit 
verwarrend voor de burger als je dan vergunningen 
gaat verlenen zónder alcohol. Bovendien is het on
doenlijk om daarop te controleren."

Hoewel de VVD'er sympathie kreeg voor zijn voor
stel, werd het amendement ruimschoots verworpen 
met alleen de stemmen van zijn eigen fractie vóór.

aanknopingspunten. De overheid moet werken aan 
een totaalpakket voor de regio, waarbij volgens stra
tegisch adviseur Marjan van den Hoogenhoff econo
mische groei geen doel op zich is. "Samenwerking 
moet niet alleen financieel gewin opleveren, maar 
ook en vooral welzijn voor elke burger. Die moet 
zich gelukkig kunnen voelen, op zijn werk en in zijn 
woonomgeving. Waar en hoe kan de overheid het 
verschil maken? En wat kunnen we leren van het 
bedrijfsleven? Dat zijn vragen die we uit deze avond
meenemen."

MMC met op de achtergrond de ASML-toren


